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HÚSVÉT 5. VASÁRNAPJA  A év                   1 – 4 oldal 
 
Olv.: ApCsel 6,1-7 - 1Pét 2,4-9 – Jn 14,1-12 
Jézus megígéri a mennyei hazát 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése 
 
Isten hozta a Testvéreket! 
Tegyünk tanúságot Jézus Krisztusról! 
Vasárnap a közösség ünnepe. Vasárnap azok jönnek össze, akik úgy gondolják, hogy egy 
közösségnek a tagjai. Azok jönnek ide ebbe a kis templomba is, akik ennek a közösségnek a 
tagjai. Akik erről esetleg csak beszélnek, de valójában nem vesznek részt az ünneplésben, 
azok sehol sincsenek. Ezen a mai vasárnapon nagyon fontos üzenetet kapunk. Azért fontos ez 
az üzenet, mert a világnak olyan Egyházra van szüksége, amelynek a tagjai nem Krisztus 
tanainak a hirdetői csupán, hanem tanúskodnak Jézus Krisztusról. 
 

 A kereszténység nem csupán tan, hanem tanúskodás Jézus Krisztusról. 
A kereszténység ereje teljes egészében ebben rejlik. 

 
Kérjük az Isten kegyelmét, hogy Jézus Krisztusról tanúságot tehessünk, hiszen Istent sohse 
látta senki, Jézus mutatta meg, hogy ki az Isten. Ma a világban a keresztények mutatják meg 
az embereknek, hogy milyen az Isten. Létkérdésről van szó. A világ sorsáról van szó. 
Fölismerik-e, megismerik-e az Istent, vagy csupán emberi gondolatok és emberi tervek, 
törekvések határoznak meg mindent? Nézzünk önmagunkba, gondolkodjunk el ezen. Kérjük 
az Isten kegyelmét ma, hogy tanúskodhassunk Jézus Krisztusról. Emberek élete függ ettől. 
 
Szentbeszéd 
 
Kedves Testvérek! 
Mi a hitünk szerint élünk? 
A most hallott evangéliumból nyilvánvaló számunkra, hogy nagy bizonytalanság volt az 
apostolokban. Bővíthetjük ezt a kört: nagy bizonytalanság volt az akkor élő, éppen csak 
megerősödő keresztény közösségekben is. Ezt a kört akár az egész világra kiterjeszthetjük. 
Nagy bizonytalanság van bennünk, emberekben a hitet illetően. 
Egy hónappal ezelőtt volt húsvét. Ünnepeltünk, aztán éljük a mindennapjainkat. Mit jelent az, 
hogy mi a hit szerint élünk, vagy a hitünkben élünk? Ez örök kérdése marad az embernek. A 
hit és a hitetlenség kérdése soha sem fog megoldódni. Karl Rahner, a XX. század legnagyobb 
katolikus teológusa mondta: „A hit és a hitetlenség a szívünk közepén húzódik.” Ki az, aki azt 
merné mondani magától értetődően, hívő létére, hogy nincsenek kételyei? Egy hitetlen meri-e 
azt mondani, hogy neki nincsenek kérdései? A hit és a hitetlenség szívünkben vívja harcát. 
  
„Higgyetek az Istenben és bennem is higgyetek!” 
A kételkedő apostoloknak mondja Jézus: „Higgyetek az Istenben és bennem is higgyetek.” 
Jézus az apostolok által üzente az első keresztény közösségeknek ugyanezt. Ezt az üzenetet 
mondom én is ma itt, 2000 év után. Mondják a világ minden templomában és majd így lesz ez 
évezredek után is, mert az emberről van szó. Ezért nagyon fontos az, amit a szentmise 
bevezetőjében mondtam: Tegyetek tanúságot Jézus Krisztusról. Ez az egyetlen lehetőség, ami 
az emberek számára válasz lehet. Ezért mondja Jézus az apostoloknak: „Higgyetek bennem.” 
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„Legalább a tetteimért higgyetek!” 
Amikor ezt meg is magyarázza Jézus, akkor ezt mondja: „Aki Engem lát, az látja az Atyát is.” 
Ha bármi zavarna benneteket, akkor: „Legalább a tetteimért higgyetek!” Ez azért nagyon 
fontos, mert nagy kísértés, hogy az emberiség hittani vitákat szervez. Filozófiai vitákba merül. 
Soha sincs elegendő érvünk. Minden egyes megállapítás esetén van kádencia. Minden egyes 
esetben lehet mondani, hogy de… Aki elméleti szinten akarja eldönteni ezt a kérdést, az 
sosem fogja eldönteni. Ezért minden egyes esetben, amikor megszólal valaki Jézusra 
hivatkozva, akkor ne tanokat mondjon, ne jámbor szólamokat ismételgessen, hanem az élet 
kérdéseire válaszoljon, mert Jézus ezt mondja: 

 
„Aki Engem lát, látja az Atyát is. 

Ahogy Én cselekszem, úgy cselekszik az Atya a ti világotokban.” 
 

Nem ismeritek az Atyát? Nem ismeritek az Istent? Nem ismeritek Jézus cselekedeteit? Nem 
ezekre a cselekedetekre vágyakozik minden ember, amilyenek Jézus cselekedetei voltak?  
 

Ez az irány! „Legalább a tetteimért higgyetek!” 
 

Jézus mintegy megment ezektől az elméleti vitáktól, mert azokkal semmire se megyünk. 
Villogtatják az agyukat, csiszolják esetleg a memóriájukat, és …? Előbbre jutunk? Az elmúlt 
vasárnap evangéliumára gondolok, amikor Jézus azt mondja: „Én vagyok a kapu.” A pásztor 
képe lebeg Előtte, amit értettek hallgatói. A pásztor ezen a kapun át vezeti a nyájat az életet 
jelentő mezőkre. Átvitt értelemben mondja Jézus: „Én vagyok a Jó Pásztor.” Lépjetek be ezen 
a kapun és olyan életteret találtok, amelyben élni lehet. Mi ez az élettér? Szeret bennetek az 
Isten! Ebből lehet élni! Semmi másból! Csak azok az emberek élnek és csak azok az emberek 
éltetik a másikat, akik ezt ki tudják mondani. 
 
Ne áltassuk magunkat. Nem filozófiai tanszékek világáról van szó. Arról van szó, amire 
minden ember vágyakozik, arról, ami ebből az igazságból származik, ebből a legalapvetőbb 
igazságból, hogy Jézus senkit se utasít el, hogy Jézus mindenkihez odalép, mindenkit 
megszólít, mindenkihez lehajol. Jézusnál nincsenek olyan megkülönböztetések, amiket 
egymás fejéhez vagdosnak most az emberek, ez rasszista, ez ilyen, meg olyan. 
 

Minden ember Isten gyermeke e szerint a tanítás szerint. 
 

Remélhetőleg eltalálunk ehhez az igazsághoz. Eléggé bizonyítják számunkra a világ 
eseményeinek napi történései ezt az igazságot. Nagyon fontos a mai vasárnapon 
különösképpen is odafigyelni Jézus ezen szavaira. Az életünkről van szó. 
  
Szeressétek az embereket, ahogy Én szeretem őket! 
Az apostolok tanítványai azok az első közösségek, akik vagy a zsidóságból tértek a 
keresztény hitre, vagy pogányokból lettek keresztények. Nem volt egyszerű rendet teremteni 
az emberi gondolatokban. Ezért is hivatkozik Jézus a cselekedetekre. A zsidóságból megtért 
keresztények mire hivatkoztak? A zsidóság alapvető üzenetére: - Tartsátok meg a 
parancsolatokat, mert ez jelenti az életre vezető utat. Tízparancsolat. - A pogány görögök a 
szofisztikus gondolkodásukkal mit tanítottak? - Az út az, amely a világosságra vezet 
bennünket. Járjatok a mi tanításunk útján és eljuttok a fénybe. - A muszlim öngyilkos 
merénylők ma is ebből táplálkoznak. Az életüket dobják oda, mert hitük szerint a fénybe 
jutnak. A friss keresztény közösségek számára se egyik, se másik nem volt válasz.  
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Mit mond Jézus? Sokkal kézzelfoghatóbbat, sokkal egyszerűbbet ajánl: 
 

- Szeressétek az Istent úgy, ahogy Én szeretem. -  
Hogyan szerethetjük az Istent úgy, ahogy Jézus? 

- Ki szereti az Istent? Az, aki úgy szereti az embereket, ahogy Én szeretem őket. - 
 
Bezárult a kör. Fontosak a parancsolatok. Fontos az, hogy az ember higgyen abban, hogy az 
út, amelyen jár, az valahova vezet.  
A jelen pillanatban mi úton járó lények valamiképpen rendezzük a dolgainkat egymással. 
Ragaszkodjatok az Istenhez, aki azt üzeni nektek Általam, hogy szeretlek benneteket. Nem 
szerethető ez az Isten? Ugyanakkor Én azt is mondtam nektek, hogy figyeljetek egymásra. 
Nem igazítja el ez a mindennapjainkat? Jó, nem GPS, amely minden kanyarnál mutatja, hogy 
most jobbra, aztán balra. Nem, Jézus tana nem ilyen. Nem is a tan a fontos, hanem a példája. 
Ez az út, amire azt mondja Jézus:  
 

„Én vagyok az út!” Ez egy irány. Ez az Élet iránya! 
 
Minden kanyarnál, minden útkereszteződésnél erre gondoljunk. Mennyi kanyar van az 
életünkben, mennyi kereszteződés van az életünkben. Elég erre gondolni. Minő csoda, amikor 
az emberek ezt sokkal komolyabban vették, mint ahogy mi most ezt tesszük, ez eligazította a 
mindennapjaikat. Ma meg? Ma meg olyanok vagyunk, mint a kicsi gyerek, amikor elmegy 
kirándulni az édesanyjával, édesapjával: - Hosszú még az út, még sokat kell menni, mikor 
érünk már oda? – Mi felnőttek is, amikor útra kelünk, különböző élményekhez jutunk az úton, 
de amikor hazaérkezünk, akkor azt mondjuk, hogy legjobb itthon. Ezek az emberek 
legelemibb gondolatai és legelemibb kérdései. 
 
Kedves Testvérek! 
A szeretet szemével látjuk meg egymást! 
Szent Ágoston azt mondja: „Jézus útja a látószív útja.” Gyönyörű gondolat. Millióan 
feldolgozták ezt. Először Istenes Szent Jánost idézem: - mégis csak egy Irgalmas Rendi 
templomocskában vagyunk, - „Az élet igazi kérdéseit csak a szívében látja az ember.” Saint-
Exupéry: „Jól csak a szívével lát az ember.” Millióan dolgozták fel ezt a kérdést. Tanítják, 
mondják, csakhogy amikor Szent Ágoston Jézus tanítását értelmezi, akkor azt mondja:  
 

A jézusi program a látószív. A szeretet szeme az, ami az életet szolgálja. 
A szeretet szemével látjuk meg egymást. 

 
Ha megtesszük azt, amit Jézustól látunk, amit Jézus esetében megtapasztalunk, akkor életünk 
van. Ha nem tesszük meg, akkor az egész életünk hiábavalóság. Hiábavalóságaink miatt 
szenvedünk. Hiábavalóságaink miatt látjuk értelmetlennek napjainkat. 
 

Aki Engem lát, látja az Atyát!  
Ti is azt tegyétek egymásnak, amit Én tettem nektek. 
Kell ennél kézzelfoghatóbb GPS ma? Ó, dehogy. Ez a lényeg. Ez az irány.  
Ezen a mai vasárnapon egy kicsit időzzünk el ezen.  
Millió kérdés ágaskodik bennünk,  
de ezt a döntést csak a hit felől tehetjük meg, mert ez a döntés kockázatos.  
Nagyon kockázatos egy embernek azt mondani, hogy szeretlek.  
Nagyon kockázatos egy emberhez úgy odafordulni, ahogy Jézus fordult oda hozzánk. 
Ezt csak a hit felől lehet megtenni.  
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Ezért nem kötnek ma házasságot a fiatalok. Ezért nem tudnak dönteni a fiatalok. Ezért válnak 
el házasok. Ezért bizonytalanodott el a közösség. Ezeket a kérdéseket csak a hit felől lehet 
értelmezni. A hitetlen világ olyan helyzetet teremt, amiben élünk. Szembetűnően 
megállapításokat tesznek és megyünk tovább, - bocsánat - mint a nyomtató ökör. Kitaposott 
út, hitetlen világ. 
 
Kérjük ezen a mai szentmisén, hogy legyen bátorságunk Jézushoz fordulni. Higgyetek 
Bennem, könyörög az apostoloknak.  Könyörög nekünk is: higgyetek Bennem. Próbáljátok 
ki! Nem könnyű ezeket megpróbálni, vagy ha megpróbáljuk, azonnal föladjuk, mert rögtön 
önző önmagunkról van szó. Okosabbak vagyunk Jézusnál és teremtünk - mi okoskodó 
emberek - ostoba világot. 
 
Ez a fiatalember, akit ma megkeresztelünk, mindezt tudja. Sőt érti is, ilyen döntései voltak és 
vannak a mindennapokban. Nagy örömmel áll most Jézus elé barátjával. A barát a 
keresztszülő, az a valaki, akire mindig számíthat az ember. 
 

Keresztelő 
 
 
 
Szentmise befejezése 
 
Kedves Testvérek! 
Egyfolytában az újról van szó, Jézus tanításáról. Mi ez az új? Az, amiről a mai üzenet szól. Ne 
felejtsük el, Jézus korában a szeretet háttérbe szorított fogalom volt. Szeretetet azok várhattak 
és azok kaptak, akik sikeresek voltak, akik pozícióban voltak, akik elől voltak. A hátul lévők, 
a nyomorultak, a fogyatékkal élők azok kár, hogy éltek. Ebbe a világba robbant Jézus üzenete, 
hogy mindenki az Isten gyermeke és szeressétek egymást. Jó lenne, ha példánkkal, 
tanúságtevésünk által ez az igazság élővé válna.  
 

+  Á L D Á S  + 
 
 
 


